
Z veľkého 
množstva svetových 
a medzinárodných dní 
pripadajúcich na máj, 
napríklad 20. mája aj 
Svetový deň masmédií, 
ma zaujal Európsky 
deň susedov. „Prvý Deň 
susedov sa uskutočnil 
v jednej štvrti v Paríži 
v roku 1999 a postupne 
sa pridávali jednotlivé 
krajiny. Európsky deň 
susedov je podporovaný 
Európskou federáciou 
miestnej solidarity 
od roku 2003. Vznikol 
ako reakcia na vzájomné 
odcudzovanie sa ľudí 
a je určený na podporu 
súdržnosti, vytváranie 
nových priateľstiev 
a medziľudských 
vzťahov...“ Toľko 
z internetu k „sviatku“, 
ktorý „oslávime“ 29. 
mája. Bolo by však 
zaujímavé, pre nás, 
masmédiá, vedieť, akí 
sú Bánovčania susedia. 
Milí čitatelia, ak máte 
dobrých susedov, 
podeľte sa s nami o vaše 
skúsenosti, ako s nimi 
vychádzať... Radi váš 
„recept“ zverejníme...

Alena Borszéková 
šéfredaktorka
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Na margo

Rozhovor 
s primátorom 
Mariánom 
Chovancom 
o medzinárodnom 
festivale Tu žijem!

Rekonštrukcia 
príbehov 
o popravách obetí 
na Salašteku 
v roku 1945

Jubilejnú X. Míľu 
pre mamu v réžii MC 
Anjelikovo v našom 
meste zmarilo 
počasie

Multižánrový festival 
Tu žijem 2018! premení 

1. júna bánovské 
námestie na európske

Neprehliadnite!

Kytica pre naše mamy uvitá talentami ZUŠ

Sála v ZUŠ DK sa minulý štvrtok zaplnila mamičkami rôzneho veku, 
i  tými najmladšími s  batoľatami, i  tými najstaršími, ktoré prišli 
pookriať pri pohľade na svoje vnúčence na pódiu. Všetky však prijali 
pozvanie vedenia mesta na oslavy Dňa matiek, aby tak, ako povedal 
primátor Marián Chovanec vo svojom príhovore, zavŕšili všetky 
predchádzajúce oslavy po  školách či v  iných organizáciách. Prvý 
muž mesta poprial všetkým mamám najmä veľa lásky a zdravia. 
A spolu s nimi si potom vychutnával program talentovaných žiakov 
a  pedagógov hostiteľskej umeleckej školy. Bohatá kytica uvitá 
z hudby, tanca, spevu a umeleckého slova, i miloty dvoch malých 
moderátoriek, bola vyzdobená aj koncertom hosťa - cimbalistu 
Michala Baláža. Milou bodkou za  umeleckým programom bola 
ruža a srdiečko pre každú mamičku z rúk žiakov školy...

Text a foto: Alena Borszéková
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Ak za prácou cestujete alebo sa kvôli 
nej sťahujete, štát vás podporí

Zvýšili sa viaceré prí-
spevky na  podporu mobi-
lity za prácou a zaviedol sa 
nový príspevok na  presťa-
hovanie za  prácou. Ak si 
hľadáte prácu, ste evidovaní 
na  úrade práce aspoň tri 
mesiace, ak sa zamestnáte, 
z  úradu práce dostanete 
prvý polrok namiesto 135 
eur až 200 eurový príspevok 
na dochádzku za prácou. 

Výška príspevku závisí 
od  počtu kilometrov ako 
ďaleko musíte cestovať. 
Dôležitý je fakt, že tento 
príspevok môžete používať 
na  prepravu akýmkoľvek 
spôsobom, keďže doteraz to 
bola len hromadná doprava. 
Príspevok možno využívať 
aj pri cestovaní v  rámci 
jedného mesta. Príspevok 

na  podporu mobi l it y 
za  prácou bol maximálne 
do  250 eur, po  novom 
od  1.mája.2018 sa upravil 
do  hranice 400 eur. Ak 
ide o  manželský pár, kedy 
musia spĺňať podmienky 
posky tnutia príspevku 
obaja manželia, to zna-
mená evidovaní na  úrade 
práce najmenej tri mesiace 
a  vyradení z  evidencie 
uchádzačov o zamestnanie 
z  dôvodu vzniku pracov-
ného pomeru, tak výška 
príspevku bude 600 eur. 
Zmena pobytu na  účely 
posky tnutia príspevku 
na  podporu mobi l it y 
za prácou je zmena miesta 
trvalého pobytu alebo 
nahlásenie prechodného 
poby tu, ak je miesto 

nového pre cho d ného 
pobytu na  území Sloven-
skej republiky vzdialené 
od  miesta pôvodného 
trvalého pobytu najmenej 
50 km. Výdavky na bývanie 
súvisiace so zmenou pobytu 
na  účely posky tnut ia 
príspevku na  podporu 
mobility za prácou sú pre-
ukázané mesačné výdavky 
na  úhradu za  plnenia 
poskytované s  užívaním 
bytu alebo nájomné.

Okrem tohto príspevku 
štát podporí aj uchádzačov 
o zamestnanie ale i rodiny, 
ktoré sa za  prácou trvalo 
presťahujú. Dostať môžete 
najviac 4-tisíc eur a  man-
želia až 6-tisíc eur. Rovnako 
aj v  tomto prípade musíte 
splniť podmienky evidencie 

úradu práce a zdokladovať, 
že ste si našli nové zamest-
nanie. Trvalý pobyt musí 
byť vzdialený najmenej 70 
kilometrov od vášho starého 
bydliska. Jeho poberatelia 
však budú musieť preukázať 
vynaložené náklady na sťa-
hovanie alebo na nájomné. 
Pri tomto príspevku je však 
požadovaná zmena trva-
lého bydliska. 

Účelom príspevkov 
na  podporu mobi l it y 
za  prácou a  na  presťaho-
vanie za prácou je zabezpečiť 
využívanie podpory pra-
covnej mobility na riešenie 
nedostatku pracovníkov 
v  regiónoch s  absenciou, 
resp. nedostatkom pra-
covnej sily. 

 ÚPSVaR Partizánske

Folklórne poklady Trenčianskeho kraja
Históriu, súčasnosť i špe-

ci� ká hudobných zoskupení 
pôsobiacich na  území kraja 
v prehľadnej forme predstaví 
širokej verejnosti pripra-
vovaná publikácia Tren-
čianskeho samosprávneho 
kraja. Župa ešte stále zbiera 
podklady na prípravu knižnej 
publikácie o  folklórnom 
dedičstve Trenčianskeho 
kraja. Robí tak však už len 
do konca mesiaca. 

Trenčiansky samo-
správny kraj oplýva bohat-
stvom ľudových remesiel, 
piesní, tancov a  nenapodo-

biteľných spoločenských 
zvyklostí, ktoré sa spájajú 
práve v  tvorbe folklórnych 
skupín, súborov, dychových 
hudieb, heligonkárov, spevác-
kych zborov či trombitášov. 
V každom z deviatich okresov 
kraja má tvorba umelcov 
svoje regionálne špecifiká 
a  charakteristické črty. Už 
čoskoro ich spojí do unikátnej 
knižnej podoby práve TSK. 
Pripravovaná publikácia 
ponesie názov Folklórne 
poklady Trenčianskeho kraja.

Unikátny prehľad 
o  hudobných umeleckých 

zoskupeniach pripravuje 
župa od  konca januára 
tohto roka. Za  viac ako tri 
mesiace prejavilo záujem 
stať sa súčasťou publikácie 
a  odprezentovať svoju čin-
nosť bezmála 50 hudobných 
zoskupení od  folklórnych 
súborov, folklórnych skupín, 
detských folk lórnych 
skupín, dychových hudieb 
a  speváckych zborov až 
po heligonkárov či folklórno-
-divadelné skupiny. Svoje 
miesto v  knihe si ešte stále 
môže nájsť aj folklórna sku-
pina, súbor či iné hudobné 

zoskupenie práve z  vášho 
okresu či obce, stačí splniť 
jednoduché podmienky. 
Zaslať vyplnený formulár, 
ktorý bude obsahovať všetky 
požadované informácie 
spolu s piatimi fotogra� ami, 
a  to poštou alebo e-mailom 
na  lenka.kukuckova@tsk.
sk. Zber všetkých podkladov 
župa ukončí 31. mája 2018. 
Všetky potrebné informácie 
sú zverejnené na  webovom 
sídle kraja v  časti Úradná 
tabula/Predaj reprezentač-
ných publikácií TSK.

 Tlačová správa TSK

Bánovčan Peter Morávek u prezidenta SR

Jubilejná desiata 
Míľa pre mamu

Pri príležitosti sviatku sv. Flo-
riána – patróna hasičov, prezident 
Slovenskej republiky Andrej Kiska 
prijal 9. mája delegáciu dobro-
voľných hasičov. Medzi desiatimi 
dobrovoľnými hasičmi z celého Slo-
venska bol aj Peter Morávek, veliteľ 
DHZ v Bánovciach nad Bebravou.

Prezident sa s  dobrovoľnými 
hasičmi stretol v  Prezidentskom 
paláci, kde im poďakoval za aktívnu 
humánnu prácu pre občanov, ale aj 
pre rozvoj Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany Slovenskej republiky. „Bol to 
veľmi dobrý pocit. Prezident bol k nám 
veľmi priateľský, vyzdvihol prácu dob-
rovoľných hasičov a upozornil, že by 
si zaslúžili viac pozornosti a vďaky,“ 
hovorí Peter Morávek, ktorý je 
členom bánovského dobrovoľného 
hasičského zboru 45 rokov, z  toho 
dvadsať rokov je veliteľom DHZ 
a súčasne sedem rokov tajomníkom 
Územného výboru DPO SR v Bánov-
ciach nad Bebravou s  hodnosťou 
inšpektor. Od  roku 1987 do  roku 

2015, celkom 28 rokov, bol hasičom 
- profesionálom v  Hasičskom 
a  záchrannom zbore v  Bánovciach 
nad Bebravou s  hodnosťou kapitán. 
V  roku 2003 mu Prezídium DPO 
SR udelilo Medailu M. Schmidta 
Za  zásluhy o  výcvik a  v  roku 2008 

Medailu Za  mimoriadne zásluhy. 
V  súčasnosti pripravuje, tak ako 
každý rok, obvodové kolá previerok 
pripravenosti DHZ v  okrese a  26. 
mája bude stáť v čele organizačného 
štábu súťaže mladých hasičov Plameň 
v Podlužanoch.  (r)

Míľu pre mamu orga-
nizuje Únia materských 
centier ako najväčšiu 
os l av u Dňa mat iek 
na Slovensku formou dob-
rovoľníckej práce matiek 
z  materských a  rodinných 
centier. Podujatie sa koná 
pod záštitou prezidenta 
S loven sk e j  re publ iky 
Andreja Kisku. 

V  našom meste Míľu 
pre mamu už desiaty 
raz zastrešuje Materské 
centrum Anjelikovo, ktoré 
organizuje toto podujatie 
pre rodiny v  meste každý 
rok od svojho vzniku v roku 
2007. Tohtoročným mottom 
podujatia bolo - Všetkým 
mamám sveta . Preto 
aj program pripravený 
v  priestoroch materského 
centra na  Radlinského 
ulici bol multikultúrny. 
Okrem pohybových aktivít 
boli pripravené montes-
sori dielničky zamerané 
na  rôzne krajiny sveta, 
dielničky s  exotickým 
ovocím a  ďalšie tvorivé 

dielne, pre mamy navyše 
líčenie na  tvár. Podujatie 
otvoril príhovorom pri-
mátor Marián Chovanec, 
ktorý  poďakoval všetkým 
pr í tomný m mamám . 
Nakoľko počasie vôbec 
neprialo, upršané sobotné 
popoludnie spríjemnili 
šikovné deti z  folklór-
neho súboru Drienovček 
a mažoretky CVČ. Veríme, 
že na  budúci rok bude 
počasie viac priať a úsilie 
ak t ív nych  m amič ie k 
z  MC Anjelikovo, dob-
rovoľníkov z  gymnázia 
a  mnohých  sponzorov si 
užijú všetci zúčastnení 
do  sýtosti. Tohto ročníka 
Míle pre mamu sa celkovo 
zúčastnilo 116 zaregistro-
vaných hostí v Bánovciach 
nad Bebravou a  spolu 
na  Slovensku, v  Česku 
a  Írsku 29  508 účast-
níkov, ktorí prejdením 
symbolickej míle vyjadrili 
jednoduché ale dôležité: 
Ďakujem, že si mama. 

 MC Anjelikovo

Na foto prezident Andrej Kiska s hasičmi, úplne vpravo Peter Morávek 
 Foto: Kancelária prezidenta SR
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Riešenie podnetu 
primátora na poštu

Zber elektroodpadu 
bude aj na jeseň 

Dôvody časového 
sklzu kosenia

Na základe podnetov 
občanov ako aj osobných 
zistení, zaslal primátor 
mesta Marián Chovanec 
opätovne list na  vedenie 
Slovenskej pošty, a.s. 
Dôvodom bola pretr-
vávajúca nevyhovujúca 
situácia na pošte v Bánov-
ciach nad Bebravou. 
V  podnete adresovanom 
generálnemu riaditeľovi 
pošty Róbertovi Gálikovi 
poukázal na  preplnené 
priestory pošty, dlhé státie 
v  radoch na  vybavenie 
a  neúnosnú situáciu, 
ktorá komplikuje život 
občanom nášho mesta. 
Na  uvedený podnet bola 
od  generálneho riaditeľa 
R . Gá l ika doručená 
odpoveď v  nasledovnom 
znení: „Pošte Bánovce nad 
Bebravou 1 je venovaná 
trvalá pozornosť a  aj 
v  tomto roku prechádza 
zmenou organizácie práce 
a zmenou typu priehradko-
vých pracovísk. Aktuálne 
od mesiaca apríl 2018 dis-
ponuje 6 priehradkovými 

pracoviskami pošty a  1 
pracoviskom priehradka 
� nančných služieb „Banka 
na  pošte“ (na  jednom 
priehradkovom pracovisku 
banky na  pošte potrebu-
jeme zabezpečiť ešte jedno 
preznačenie – redizajn). 
S účinnosťou od 9. 4 2018 
sú na  Pošte Bánovce nad 
Bebravou 1 poskytované 
poštové služby minimálne 
na  4 priehradkových 
pracov i skách (oprot i 
pôvodnému počtu 3 prie-
hradkových pracovísk) bez 
prerušenia, počas celých 
otváracích hodín pošty, t.j. 
v čase od 8.00 – 18.00 hod. 
Uvedená zmena je predpo-
kladom skrátenia čakacích 
dôb a zvýšenia spokojnosti 
zákazníkov pošty. Pre-
vádzku na Pošte v Bánov-
ciach nad Bebravou 1 
budeme v  spolupráci 
s  Centrom regionálneho 
predaja a  prevádzky 
Trenčín naďalej monito-
rovať a v prípade potreby 
operatívne riešiť.“ 

 Tlačová správa mesta

V  na š om me s te 
bol mobilný zber elek-
troodpadu realizovaný 
naposledy 28. aprí la 
2018. Občania tak mohli 
odovzdať svoj nepotrebný 
elektroodpad bezplatne. 
Celkovo sa vyzbieralo 
až 1,48 ton vyradených 
elektronických zariadení 
z domácností. Touto cestou 
sa chceme poďakovať 
všetkým občanom, ktorí sa 
zapojili do zberu. Zároveň 
chceme informovať širokú 
verejnosť, že najbližší 
mobilný zber elektrood-
padov v našom meste bude 
už na  jeseň 2018. Tento 
systém zberu sa osvedčil, 

pričom v podstatnej miere 
eliminuje znehodnoco-
vanie a  odcudzovanie 
elektroodpadov neprispô-
sobivými osobami. Ďalej 
uvádzame, že bez ohľadu 
na  vyššie uvedený systém 
zberu, môže občan nášho 
mesta aj naďalej využiť 
možnosť odovzdať bez-
platne svoj elektroodpad 
celoročne na  zbernom 
d v or e .  P r e v á d z k ové 
hodiny sú v  pondelok až 
piatok od  7.00 do  17.00 h 
a v sobotu od 8.00 do 12.00 
h. Ďakujeme, že spolu 
s  nami šetríte životné 
prostredie. 

 Tlačová správa mesta

Mesto Bánovce nad 
B e br av ou  o z n a muj e 
občanom, že termíny 
kosenia aktuálne nemôže 
zrealizovať podľa pláno-
vaného harmonogramu. 
Dôvodom sú pove-
ternostné podmienk y 

a   pr á c e n e s c ho pn o s ť 
niekoľkých zamestnancov. 
Za  vzniknutý časový sklz 
sa občanom ospravedlňuje 
a  verí, že všetky práce 
budú čoskoro vykonané. 
Za  pochopenie ďakujeme. 
 Tlačová správa mesta

S primátorom Mariánom Chovancom o festivale Tu žijem 2018!
 Kedy prišlo k  nápadu 
mestský festival živej kultúry 
premeniť na festival s medzi-
národnou účasťou štyroch 
krajín?

Každý deň prináša nové 
výzvy. Festival živej kultúry 
sa koná v meste úspešne už 
niekoľko rokov, tak prečo 
neukázať bánovskému 
publiku šikovných ľudí 
aj z  partnerských miest 
a partnerským mestám zase 
šikovných Bánovčanov?
 Mesto Bánovce nad 
Bebravou bolo pri organizácii 
všetkých predchádzajúcich 
ročníkov. Z  čoho sa muselo 
poučiť, kde urobiť ústupky či 
zmeny, kým sa festival vypro-
� loval do dnešnej podoby?

Človek sa učí celý život. 
Poučí sa z  chýb vlastných 
i  tých druhých. Keďže sú 
do festivalu zapojené mnohé 
organizácie v  pôsobnosti 
mesta – MsKS, CVČ, 
ZUŠ DK, ale aj občianske 
združenia – ŠHOK, Bebran, 
Drienovec, či Dancando, 
musíme hľadať spoločnú 
cestu, ktorou pôjdeme. 
Všetci sa chcú zmestiť 
na  námestie v  lukratívnom 
čase. A  to sa nezaobíde bez 
kompromisov, pretože je to 

veľká koncentrácia rôznoro-
dých aktivít v rýchlom slede 
za  sebou, prípadne prebie-
hajúcich paralelne. Každý 
musel zo svojich predstáv 
o  tom, koľko priestoru si 
zaslúži, ustúpiť. Ale tak 
to má byť, ak chceme žiť 
naplno.
 Mesto je jedným z  hlav-
ných organizátorov, nie je 
v tom však samo. Kto sa ešte 
každý rok podpisuje pod 
� nálnu udalosť, čím prispie-
vajú jednotlivé inštitúcie? Kto 
sú tí fantómovia festivalu? 

Samozrejme, že jeden 
človek by to nezvládol. 
Preto má festival svoj výbor, 
ktorý intenzívne pracuje 
už od  decembra minulého 
roka. Viete, väčšinou je 
to tak, že ešte sa poriadne 
neskončí aktuálny ročník 
a   ľuďom z  organizačného 
výboru už v  hlavách víria 

nové myšlienky a  nápady. 
Obrovský kus práce odvá-
dzajú Silvester Lavrík, 
Miriam Kiripolská, Zuzana 
Janáčová, Simoneta Adam-
ková, Anna Struhárová 
a Lucia Bieliková. Za mesto 
dohliada na  dodržiavanie 
administratívnej časti pro-
jektu projektový manažér 
mestského úradu Vladímír 
Margolien. 
 Tento ročník bude výni-
močný európskou tematikou. 
Prečo je aj pre také malé 
mesto ako sú Bánovce nad 
Bebravou táto téma aktuálna 
a dôležitá?

Odpoveď na túto otázku 
je zakliata v názve panelovej 
diskusie – Bánovčan? Slovák? 
Európan? Čo prv a  čo viac? 
Aj ten najväčší živý orga-
nizmus sa skladá z  malých 
organických častí. A  my sa 
cítime byť súčasťou toho 

veľkého živého organizmu, 
ktorý tu je už tisícročia – a to 
hovoríme len o  jeho kultúr-
nych dejinách.
 Festival bude prebiehať 
v niekoľkých úrovniach, mohli 
by ste nám ich predstaviť? 

Ekoaktivity, športovanie 
profesionálov aj amatérov, 
pre seniorov tu máme súťaž 
v  severskej chôdzi, part-
nerom predstavíme našu 
špecialitu – šúľanú, celý 
týždeň sa bude besedovať 
na  angažované témy, mesto 
obsadia plasty, koncertovať 
budeme v  evanjelickom 
kostole aj na  námestí, pred-
stavia sa kultúrne inštitúcie 
a spolky z partnerských miest 
a na záver sa potešíme veľkým 
speváckym koncertom 
spoločného zboru, ktorý 
zaspieva v  štyroch jazykoch 
– po  česky, po  maďarsky, 
po poľsky a po slovensky.

  Aké majú Bánovce 
publikum? 

My sme Bánovce, my 
sme publikum. Nikto, kto 
žije v  tomto meste, nemá 
právo hovoriť – to oni. Sme 
takí, aký je každý jeden 
z nás. Občas krásne zapálení, 
občas leniví. Podujatie ako je 
festival Európa pre občanov 
– Tu žijem2018! patrí k podu-
jatiam, ktorým sa darí uka-
zovať práve tú angažovanú 
a životaschopnú podobu nás, 
Bánovčanov.
 Mesto hľadá financie 
na mnohé pálčivejšie či aktu-
álne bolestivejšie témy: opravy 
komunikácií, chodníkov, 
revitalizácia zelene, opravy 
materských či základných 
škôl, park... Je napriek tomu 
dôležité financovať festival 
živej kultúry? Kto to zaplatí? 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou sa uchádzalo o pro-
striedky z  grantovej schémy 
Európa pre občanov. Som 
veľmi rád, že sme boli úspešní 
a teraz je našou úlohou použiť 
ich účelne a zmysluplne. Áno, 
potrebujeme riešiť chodníky, 
zeleň, školy, investičné stavby. 
Ale... Keby sme neponúkli 
atraktívny projekt, peniaze 
by sme z  Únie nedostali. 

Veď nielen chlebom je 
človek živý. Živiť treba aj 
jeho ducha. Práve zmobili-
zované pozitívne myslenie 
a  vedomie spolupatričnosti 
nám môžu výrazne pomôcť 
aj pri zvládnutí tých pálčivých 
problémov, medzi ktoré patria 
aj deravé chodníky. 
 Na  čo konkrétne sa tešíte 
počas festivalu Vy?

To viete, že na  všetko! 
Na  inšpiratívne stretnutia 
s  primátormi partnerských 
miest, na to, ako sa pred nimi 
MY Bánovčania ukážeme, 
na  spoločný spevácky kon-
cert detí zo štyroch krajín, 
keď bude osemdesiat hrdiel 
hovoriacich štyrmi jazykmi 
štvorhlasne spievať Tancuj, 
tancuj vykrúcaj!

 Za rozhovor ďakuje 
 Lucia Bieliková, 
 tlačová tajomníčka festivalu 

T ermín festivalu živej kultúry Európa 
pre občanov - Tu žijem sa každým 

dňom približuje. Takmer dvojtýždňové 
multižánrové: ekologické, umelecké, 
spoločenské i športové aktivity vyvrcholia 
oslavou jubilejného piateho ročníka v piatok 
1. júna 2018 na námestí v Bánovciach 
nad Bebravou. Pre občanov nášho mesta 
ako aj pre hostí, ktorí ku nám docestujú 
z partnerských miest – z poľského Lublinieca, 
českých Milotíc a maďarského Ostrihomu, 
organizátori pripravili deň plný udalostí živej 
kultúry. Do tajov organizácie, tento rok už 
medzinárodného európskeho festivalu, ale aj 
„pod pokrievku“ pripravovaného programu, 
nás za organizátorov pozýva primátor mesta 
Marián Chovanec.

Teším sa 
na všetko, 
aj na spoločný 
spevácky koncert

na facebooku 

Edward Maniura, primátor Lublinieca, a Marián Chovanec s poľskými gymnastkami v minulom roku
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Vedecké popoludnie v ZŠ Duklianska

Napíšte o dobrých skutkoch detí! 

Deviatci ZŠ Školská v Národnej rade SR

Pre malých vedátorov 
– budúcich piatakov boli 
v  jednotlivých triedach 
pripravené stanovištia. Pod 
vedením učiteľov Sányho 
a Libiča sledovali zaujímavé 
fyzikálne experimenty, 
ako napríklad rovnováhu 
na  páke, či na  kladke, 
meranie bodu varu vody, 
rozličné javy z optiky, akus-
tiky a  elektrického prúdu, 
atď. Na  biologickom stano-

višti pod vedením učiteliek 
Matuškovej a  Neštinovej 
mali štvrtáci možnosť 
vidieť masáž srdca a  umelé 
dýchanie, kostru človeka, 
modely zvierat, ale tiež, 
sledovali rôzne chemické 
pokusy. Na stanovišti mate-
matiky pod vedením učite-
liek Kučavíkovej a  Kojdovej 
riešili rôzne logické úlohy 
s  pomocou internetovej 
tabule. Na  geografickom 

stanovišti pod vedením uči-
teliek Mitalovej a Malinovej 
sa žiaci ocitli na „opustenom 
ostrove“, kde sa museli 
orientovať iba pomocou 
buzoly, vyskúšali si prácu 
s mapou Slovenska a spozná-
vali prostredníctvom pexesa 
európske štáty a  ich vlajky. 
Na každom stanovišti dostali 

malí vedátori kľúčik, ktorý 
ich priviedol až k  pokladu. 
Veríme, že sa toto vedecké 
popoludnie budúcim pia-
takom páčilo a  všetkých 
šikovných štvrtákov pozý-
vame na prijímacie pohovory 
do matematickej triedy, ktoré 
sa budú konať 29. mája o 8.00 
hodine.  (zš)

Poznáte inšpiratívne 
dobré skutky detí? Pri-
hláste ich do  projektu 
Detský čin roka 2018. 
Osemnásty ročník pro-
jektu opäť prebieha pod 
záštitou Ministerstva 
školstva, vedy, výskumu 
a športu SR.

Dobro má moc robiť 
zázraky. Dobré nás robí 
lepšími a  lepšími sa 
stávame aj vtedy, ak sa 
o túto skúsenosť dokážeme 
podeliť s ostatnými. Deti to 
vedia. Aj malým dobrým 

skutkom dokážu vniesť 
do  každodennej reality 
cenné a  dôležité posolstvá 
a hodnoty. Pozorne sledujú 
dianie okolo seba a aktívne 
reagujú na  situácie, s  kto-
rými sa stretávajú. Pod-
porujú dobro vo všetkých 
jeho formách a  podobách. 
Prirodzená otvorenosť detí 
k  pomáhaniu tam, kde 
je to potrebné, je inšpira-
tívna pre dospelých i  celú 
spoločnosť.

Už v  apríli prišla 
do  škôl výzva, aby sa deti 

zapojili do projektu Detský 
čin roka 2018. Deti môžu 
napísať o  svojich dobrých 
skutkoch, za  ktoré sú 
považované nielen veľké 
činy ako záchrana života, 
ale i  každodenné drobné 
skutky vykonané s dobrým 
úmyslom pomôcť, potešiť, 
prekvapiť, podporiť... Písať 
môžu i  o  činoch  svojich 
kamarátov, ktoré si všimli 
a myslia si, že by mali byť 
ocenené. Dôležité sú aj 
kolektívne dobré skutky, 
na ktorých sa deti spoločne 

dohodnú a  zrealizujú. 
Dobré skutky detí do  16 
rokov môžu prihlásiť aj 
rodičia, učitelia ale aj iní 
dospelí. Pisatelia môžu 
zaradiť dobré skutky 
do  kategórii: Záchrana 
života, Pomoc v  rodine, 
Pomoc rovesníkom, Pomoc 
ľuďom, Pomoc prírode, 
Dobrý nápad a Cena Sašky 
Fischerovej – Malý Veľký 
čin. Správu o dobrých skut-
koch detí je možné zasielať 
do  30. júna 2018. Viac 
na www.detskycin.sk 

Deviataci zo ZŠ Školská 
absolvovali 10. mája v Bra-
tislave dejepisno – literárno 
– občiansku exkurziu. 
Andrej Kolesík, asistent 
poslanca NR SR Ľubomíra 
Želiezku ich previedol 
ulicami Starého mesta 
Bratislavy a  zoznámil 

ich s  najzaujímavejšími 
miesta mi,  budova mi, 
sochami, či osobnosťami, 
vrátane Dómu sv. Martina 
a  Bratislavského hradu. 
Deviataci zároveň prvý-
krát navštívili aj Národnú 
radu Slovenskej republiky 
pod vedením Ľubomíra 

Adamišina, ktorý ich 
prev iedol  pr ies tor mi 
budovy. Na  chvíľu sa 
v  diskusi i stret l i  aj 
s  poslancom Želiezkom. 
A keďže prebiehalo parla-
mentné zasadnutie, mohli 
z  balkóna rokovacej sály 
sledovať aktuálne dianie. 

Tu na prekvapenie privítal 
bánovských deviatakov 
podpredseda NR SR Béla 
Bugár a náhodne, ale aktu-
álne pre nich si vypočuli 
aj  príspevok ministerky 
školstva Martiny Lubyovej 
o potrebe a význame duál-
neho vzdelávania.  (zš)

Marina víťazkou kraja

Prednáška Blue Life 
o ekosystéme Zeme

Deň mlieka

Marina Bagin je umelecky nadaná 
žiačka 5. C triedy Základnej školy 
Duklianska. Začiatkom mája sa zúčast-
nila krajského kola súťaže recitátorov 
Hviezdoslavov Kubín v  Bzinciach 
pod Javorinou. Jej prednes poézie 
od autorky Wislawy Szymborskej pod 
názvom Portrét zaujal porotu natoľko, 
že jej v  druhej kategórii udelila prvé 
miesto s  postupom do  celoslovenského kola. Marine 
srdečne blahoželáme a  prajeme veľa pekných ocenení 
v umeleckých súťažiach.  (jm)

Všetci žiaci ZŠ Školská 
sa začiatkom mája zúčast-
nili pokračovania envi-
ronmentálneho programu 
Najbohatšie ekosystémy 
planéty Zem – NEPZ. 
Prvá beseda Green Life 
bola zameraná na ochranu 
dažďových pralesov a kri-
ticky ohrozených druhov 
zvierat a rastlín na ostrove 
Sumatra v  Indonézii . 
Ďalšiu tému Blue Life prišli 
odprezentovať dvaja mladí 
nadšenci a  bola venovaná 
Otvorenému oceánu ako 
najvýznamnejšiemu eko-
systému pre stabi l itu 
klimatických podmienok 
na  Zemi. Program sa 
zaoberá čistením pláží  
a ostrovných ekosystémov 
v  súostroví Pulau Banyak 
v  Indickom oceáne. Je 
známy morskými koryt-
načkami, ktoré sú kriticky 

ohrozené vyhynutím a ich 
úhlavným nepriateľom 
je práve znečistenie 
o c e á nov  p l a s t ov ý m i 
odpad kami - h lav ne 
igel itov ými vreckami, 
ktoré si zamieňajú za svoju 
prirodzenú potravu - 
medúzy. Dôležitým cieľom 
prednášky je uvedomenie 
si závažnosti znečistenia 
a  pochopenie dôležitosti 
recyklácie materiálov pre 
budúcnosť ľudstva. Svojim 
rozprávaním chceli žiakom 
ukázať cestu, ako sa osobne 
zapojiť do ochrany divokej 
prírody a  ohrozených 
druhov zvierat... 

„Deťom sa  mu sí 
povedať a ukázať, že môžu 
vykonať nádherné veci pre 
ZEM. Je potrebné dať im 
vedomie, že môžu zmeniť 
a zachrániť svet.“ (J. Javna, 
1991)   (zš)

Tretí májový týždeň 
si žiaci zo Základnej školy 
Dvorec pripomenuli Deň 
mlieka. Hneď ráno sa 
v škole začali hemžiť posta-
vičky v  bielom oblečení. 
Vyučovanie sme začali 
mliečnou slovenčinou 
a  mliečnou matematikou. 
Deň nám spríjemnili 
aj informácie o  mlieku 
z  internetu a  prešli sme 
sa Mliečnou cestou, aby 
sme zistili, že mlieko má 
nezastupiteľnú funkciu 

v  našom živote, obsahuje 
veľa vitamínov, bielkovín, 
minerálnych látok, vápnik 
a  fosfor. Nechýbalo ani 
mliečne prekvapenie, ktoré 
pripravila školská jedáleň.   
Spoločne so žiakmi sme 
prišli k  záveru, že treba 
ustavične pripomínať 
deťom opodstatnenosť 
konzumáciu mlieka 
a mliečnych výrobkov. Pre-
žili sme spolu jeden zdravý 
a príjemný deň.

  (zš) 

Z ákladná škola Duklianska sa už tradične 
zameriava na rozšírené vyučovanie 

matematiky a prírodovedných predmetov 
v matematických triedach. Ako motiváciu pre 
všetkých štvrtákov, ktorí majú záujem venovať 
sa predmetom, ako sú matematika, biológia, 
chémia a geografia, zorganizovala škola 15. 
mája podujatie s názvom Mladí vedátori.

Informačné centrum na námestí ponúka nové 
pohľadnice a  nové magnetky mesta i  ďalší 
bohatý sortiment darčekov, suvenírov a kníh!
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Ok resný m súdom 
v  Bá novciach nad 
Bebravou bola počas 11. 
a  12. mája 1945 spísaná 
zápisnica o  exhumácii 
troch plytkých, narýchlo 
vykopaných hrobov, kde 
bolo zahrabaných osem ľudí, 
ktorých mali na  svedomí 
fašist i .  Obete ma l i 
od  šestnásť do  sedemdesiat 
rokov, pričom najmladšie 
boli dve šestnásťročné 
dievčatá!

Podľa zachovaných 
správ a  výpovedí svedkov 
možno zostaviť čiastočnú 
rekonštrukciu toho, čo 
sa tesne pred ukončením 
vojny udialo. Následkom 
ustupujúcich fašistických 
vojsk a  stupňujúcemu 
odboju obyvateľstva, najmä 
partizánskymi akciami, 
zostávali tunajší velitelia 
okupantských vojenských 
oddielov čoraz agresívnejší. 
Dôkazom sú práve tieto 
masové hroby. V  prvom 
z  nich bol nájdený otec 
s  dcérou a  ďalší mladý 
muž. Išlo o  47-ročného 
D e z i d e r a  We i s s a 
obchodníka z  Trenčína, 
jeho 16-ročnú dcérku 
Alicku a  25-ročného Otta 
Preissa z Liptovskej Sielnice, 
ktorý naposledy pracoval 
na  stavbe kultúrneho domu 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Hrozný nález potvrdzuje, 
že išlo o nenávistný čin voči 
Židom. Na základe pitevných 
ná lezov a  ostatných 
dokumentov sme zostavili 
nasledujúce príbehy.

P o č a s  s t ú p a n i a 
do  mierne strmého lesíka, 
kráčala neveľká ozbrojená 
skupina členov gestapa 
s  troma zadržanými 
osobami. Boli si tak istí 
svojou mocou, že zadržaných 
ani nezviazali, ale poháňali 
ich dopredu strkaním 
puškami. Keď sa dostali 
k hustému porastu lesa, otec 
náhle pošepol dcérke, aby 
ušla hlboko do  lesa. Aby 
si aspoň ona zachránila 
život. Najprv sa zdráhala, 
ale nakoniec vyhovela 

naliehaniu a  lesknúcim sa 
slzám v  otcových očiach. 
Vtom rýchlo odsotila 
n a j b l i ž š i e h o  vo j a k a 
a rozbehla sa. Po niekoľkých 
metroch, predierajúc sa 
hustým porastom, zazneli 
výkriky gestapákov a  prvé 
výstrely. Po  chvíli sa však 
ozval ten, ktorý jej zasiahol 
ľavú nohu. Späť k  ostatným 
ju privliekli ako zranené 
zviera. Počas toho, ako ju 
ťahali, stratila cestou obuv 
z  prestrelenej nohy. V  hrobe 
jej totiž na  zranenej nohe 
našli iba cez ranu obviazanú 
šatku, ktorú mala predtým 
na  krku. K  miestu popravy 
ju zrejme niesol otec 
a  ďalší mladý muž, ktorý 
vedel, že je to ich posledná 
cesta... Keď prišli na  určené 
miesto, poprava bola 
skutočne brutálna. Najprv 
boli popravení výstrelom 
zblízka do  čela obaja muži. 
Gestapáci si túto popravu 
vo svojej neľudskosti zrejme 
vychutnávali a  zabávali sa 
na  nej. Keď už bola hlaveň 
pištole horúca od  prvých 
dvoch výstrelov, ich veliteľ 
priložil hlaveň k čelu mladej 
Alicky a  popálil ju. Na  jej 
čele sa totiž našla spálenina. 
Zrejme tomuto dievčatku 
s  blond vlasmi, ktoré mala 
spletené do  krátkych copov 
a  pripnutých sponkou, ešte 
niečo hovoril. Až potom 
vystrelil... Tomuto sa hovorí 
poprava z  maximálnej 
nenávisti, keď vrah dokáže 
pozerať svojim obetiam 
do očí. Predstava 16-ročného 
kľačiaceho dievčaťa, ktoré 
krváca z  postrelenej nohy 

a musí sa pozerať na popravu 
svojho otca i ďalšieho muža, 
je skutočne hrôzostrašná. 

V  druhom masovom 
hrobe sa našli 70-ročný Móric 
Silberberg, bývalý obuvník 
z  Bánoviec nad Bebravou, 
ďalej 28-ročný Štefan 
Siklenka z obce Paňa, okres 
Nitra, ktorý bol privezený 
z  väznice Okresného súdu 
v Bánovciach nad Bebravou, 
a  18-ročný Alojz Škoda 
z Račišdorfu (pravdepodobne 
dnešná Rača pri Bratislave). 
Ten bol predtým zranený asi 
črepinami granátu a  taktiež 
väznený v  tej istej väznici. 
Prví dvaja boli popravení 
zblízka výstrelom do  čela, 
posledný z  nich bol bez 
obuvi a  popravený zblízka 
výstrelom do  tyla. Dá sa 
predpokladať, že tí, ktorí 
majú na  svedomí tieto 
brutálne vraždy, popravovali 
ľudí židovského vyznania 
streľbou do čela a ostatných 
do  tyla. Je tiež veľmi 
pravdepodobné, že všetky 
tieto popravy má na svedomí 
jedna osoba.

K  tretiemu hrobu 
sa zachovalo viacero 
svedeckých výpovedí. Našli 
sa v  ňom dve ženské telá. 
Boli v ňom 22-ročná Margita 
Kiššková, rodená Chuťková 
a jej 16-ročná sestra Katarína 
Chuťková. Obe z  obce 
Uhrovec. Pred zavraždením 
bola staršia z  nich 
predvedená na  gestapo, kde 
mala byť vypočutá veliteľom 
– stotníkom Heinbachom. 
Dôvodom bolo udanie, 
že môže mať informácie 
o partizánoch. 

Keď stotník videl, že ide 
o  atraktívnu ženu, poslal 
po chvíli svojich podriadených 
von z  miestnosti. Najprv 
sa s  ňou snažil dohodnúť 
a  ponúkol jej prepustenie. 
Žiadal však dôkazy a najmä 
pohlavný styk. Žena ale 
rázne odmietla, čo veliteľa 
gestapa rozhnevalo a  snažil 
sa jej zmocniť násilím. 
Keďže v  miestnosti boli 
sami, Margita sa rozhodla 
ujsť. Heinbach ju však chytil 
za zápästie, začal ju fackovať 
a  trhať časti jej oblečenia. 
Po  chvíli sa jej podarilo 
vymaniť z  jeho zovretia 

a  zranila ho. V  miestnosti 
nastal veľký hrmot, ktorý 
spôsobili obaja prevaľovaním 
stoličiek a  časťami nábytku. 
Celý incident preto ukončili 
gestapákovi podriadení, 
ktorí náhlivo vtrhli dnu. 
Na  rad prišlo ďalšie bitie 
a vyhrážanie, že na to doplatí 
aj jej 16-ročná sestra. Vec 
však nabrala rýchly záver. Aj 
napriek tomu, že ich rodinní 
príslušníci prišli prosiť 
o  milosť pre ne. Navečer ich 
odviedli do  lesa, kde ich obe 
popravili výstrelom zblízka 
do tyla... 

Opis udalosti na gestape 
potvrdila do  zápisnice 
upratovačka, ktorej meno 
sa nezachovalo. Pochádzala 
však z  obce Zlatníky. 
Na  mieste týchto hrobov, 
ktoré boli rozmiestnené 
v rôznej vzdialenosti, je dnes 
postavený smutný pamätník, 
ktorý pripomína desivé 
zverstvá fašizmu. Nie sú 
na  ňom zatiaľ všetky mená, 
lebo ten, kto ho dal postaviť, 
nevedel, že v blízkosti sú ešte 
ďalšie masové hroby. Mesto 
Bánovce nad Bebravou sa 
však snaží o  to, aby sa toto 
miesto stalo národnou 
kultúrnou pamiatkou. 

Patrilo by sa tiež, aby 
tam bola osadená ešte 
jedna pamätná tabuľa 
s  menami ostatných 
bezcitne popravených. 
Aby nik nespochybňoval 
milióny zavraždených, tajne 
popravených a  tých, ktorí 
položili svoj život za  to, 
aby sme my nemuseli žiť 
v  strachu a bolestiach vojny 
ako oni. Veríme, že tento 
príbeh sa dotkne najmä 
mladých ľudí, lebo na tomto 
mieste boli bezcitne 
popravení ich rovesníci. 
Veríme, že ich pamiatku 
si začne pripomínať čoraz 
viac ľudí a  neostane len 
skrytým miestom medzi 
stromami, ktoré by niektorí 
chceli ponechať zabudnutiu 
a zarovnať ho so zemou ako 
neželanú hroznú skutočnosť 
II. svetovej vojny. Česť 
pamiatke a  bolesti všetkých 
zavraždených a tých, ktorí to 
všetko prežili.

 Autori: M. Schlesinger, 
 L. Šimonides

spoločnosť 5

Miroslav Daniš a Zuzana Šimuniová

Uzavreli manželstvo

 Spoločenská kronika

Eliška Nosovská
Jakub Ševela
Michaela Mikulková
Ema Tlčimuková

Jakub Goga
Valentína Hošalová
Stela Kováčiková

Narodili sa

Anna Bebjaková, rod. Adamcová *1950
Ján Baco *1936

Opustili nás

K 73. výročiu spomienky na popravy v Salašteku
Obeťami aj šestnásťročné dievčatá

Krehké susedské vzťahy. 
Aj ja som ich nedávno 
na  chvíľu narušila. Počas 
dvoch týždňov môj syn 
hral na  bicích... v  priestore 
tak citlivom na  zvuky - 
v  činžiakovom svete, kde 
počuť takmer všetko. Je 
veľké šťastie, keď máte 
susedov, ktorí si tento fakt 
uvedomujú. Za  spomenuté 
dva týždne sa ospravedl-
ňujem. Nechcem ale dnes 
písať o  sebe - ja som svoj 
problém vyriešila. Chcem 
napísať vám všetkým, ktorí 
s  niečím... alebo s  niekým 
susedsky ,,bojujete". Čin-
žiakový život je možno 

menej náročný z  hľadiska 
manuálnej záťaže, ale o  to 
náročnejší z  hľadiska spo-
lunažívania. A  možno stačí 
naozaj málo - porozprávať sa 
bez emócií a  snažiť sa nájsť 
východisko... pochopiť, že 
každý má svoj kúsok pravdy. 
Kuloárne vchodové reči ešte 
nikdy nič nevyriešili... ani 
obchádzanie sa na schodoch 
bez pozdravu. Činžiakový 
vchod je jeden veľký, citlivý 
organizmus. Ak ,,zahapruje" 
niektorý orgán - je zle! Ak 
začnú „vynechávať" srdce 
a mozog - hrozí úplný kolaps. 
Tak veľa zdravia, priatelia! 
 (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Ďalší prírastok do edície 
čarovných kníh o Slovensku 
Región HORNÁ NITRA - to 
nie sú iba Bojnice, Vtáčnik, 
či Kľak. Presvedčí vás o tom 
táto krásna kniha, na ktorej 
sa podieľalo presne 24 regio-
nálnych fotografov. Na  83 
unikátnych fotogra� ách sú 
zachytené aj obyčajné miesta 
neobyčajným spôsobom. 

Na  predaj v  priestoroch 
nášho bánovského Infor-
mačného centra!  (ic)

Nová kniha v ponuke IC

Spoločný hrob na cintoríne niektorých zo zavraždených

K  mestu Bánovce nad Bebravou, 
konkrétne k lesíku, ktorý je známy 

pod názvom Salaštek sa viažu hrozné 
udalosti, ktoré sa udiali tesne pred 
ukončením II. svetovej vojny. Starší 
obyvatelia si ich zrejme pamätajú, 
mladším sú však neznáme. Aby sa na tieto 
udalosti nezabudlo, pripravili sme pre vás 
rekonštrukciu príbehov troch masových 
hrobov, na pamiatku ktorých dnes stojí 
smutný pamätník.
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Hádzanárky štvrté na Slovensku
Prešov – HK Sokol Bánovce nad Bebravou 35:28 (18:10), konečný stav série 2:0

Dohrávali sme s desiatimi hráčmi
Spartak Bánovce – Gabčíkovo 0:4 (0:1)

Trojbojár Belan 
majstrom Slovenska

Dorastenec Golier 
s novým rekordom

Našim hádzanárkam sa 
bronzový úspech zo sezóny 
2010/2011 nepodarilo zopa-
kovať, no pri svojom treťom 
návrate medzi najlepšie 
tímy Česka a  Slovenska 
ukázali potenciál. Posledný 
zápas sezóny odohrali 
z veren k y ne  R icha rd a 
Makýša v  Prešove, kde 
podľahli Šarišankám 35:28. 

Domácim hádzanárkam 
nevyšiel úvod stretnutia, 
čo nám v  11. minúte 
dopomohlo k  vedeniu 6:1. 
Východniarky sa však 
rýchlo spamätali a  o  osem 
minút neskôr ich Bačíková 
poslala prvýkrát do vedenia 
9:8. Naše dievčatá vzápätí 
vyrovnali, ale následná 
sedemgólová šnúra pri-

niesla Prešovu pohodlný 
polčasový náskok 18:10 
a po prestávke pokračovali 
v  rozlete. Viedli 20:10, ale 
Bánovčanky sa na  konci 
40. min dotiahli na rozdiel 
troch presných zásahov 
23:20. Dráma sa nakoniec 
nekonala. Šarišanky odsko-
čili na 29:23. Po výhre 35:28 
sa hádzanárky Prešova stali 

bronzovými medailistkami 
národného play-off žien. 
Šarišanky vyhrali sériu 2:0 
na zápasy.

Zostava a  góly Báno-
viec:  Sakalošová, Béžová 
- Michnová 7/1, Bridová 1, 
Galková 4, Ráciková, Tur-
ková 2 ,Hollá 5, Hullmanová 
4, Šipláková 3/2, K. Obstová, 
Králová 2.   (aj, mp) 

Zverenci trénera Slo-
váka nastúpili do stretnutia 
v  oklieštenej zostave, keď  
im chýbalo až päť hráčov 
základnej zostavy. V prvom 
polčase si vytvorili prevahu 
i viac gólových príležitostí. 
Prví však pohrozili hostia, 
no po  výbornom zákroku 
Korčeka prevzali iniciatívu 
spartakovci. Z  presného 
zásahu sme sa mohli 

tešiť po  rohovom kope, 
po  ktorom Turoň hlavič-
koval do brvna. V 38. min 
však zapršalo na  druhej 
strane, keď Tóth otvoril 
skóre duelu gólom, ktorému 
predchádzala ofsajdová 
situácia. Záver úvodného 
dejstva patril domácim, 
keď Mrocek hlavou poslal 
loptu, kde stal Izsmán 
a  následne Halás hlavič-

koval tesne vedľa bránky. 
V  druhom polčase začali 
domáci opäť dobre, ale vzá-
pätí hostia trestali, keď v 63. 
min z  protiútoku pridal 
Tóth druhý gól. Od  tohto 
momentu sa naši paralizo-
vaní nevedeli vysporiadať 
s  nekompromisnou hrou 
hostí, na  ktorú doplatil 
zranením Turoň. A  keďže 
Spartak nemal k dispozícii 

ž iadneho náhradníka, 
d o h r á v a l  s t r e t n u t i e 
s  desiatimi hráčmi. V  79. 
min dosiahol Tóth hetrik, 
a le jeho presný zásah 
padol z ofsajdu, čo čiarový 
rozhodca nepostrehol.  
Pri vabanku domácich 
Sánka v  poslednej minúte 
do  prázdnej bránky sta-
novil  na konečných 0:4.  

 (aj,mk)

Športcentrum Stará 
Menza v  Žiline sa stalo 
miestom piateho ročníka 
majstrovstiev Slovenska 
v  klasickom silovom 
trojboji. Na  republikovom 
šampionáte sa predstavil aj 
rodák z nášho mesta, žijúci 
v  Horných Našticiach, 
Ladislav Belan. Brat úspeš-
ného Mária Belana ovládol 
kategóriu mužov do 120 kg, 
keď vo všetkých troch 
disciplínach si výrazne 
vylepšil osobné limity. 

V  drepe pokoril váhu 
280 kg, v  tlaku na  lavičke 
vytlačil činku s  váhou 
192,5 kg a  v  mŕtvom ťahu 
podal výkon o  hmotnosti 
277,5 kg, čo znamenalo 
najvyšší súčet v  trojboji 
750 kg. Zverenec trénera 
Imricha Šveca, ktorý sa 
v  prepočte na  wilksove 
body stal absolútnym 
víťazom Majstrovstiev 
Slovenska, si svoj osobný 
rekord z  uplynulého roku 
vylepšil o 110 kg.  (mp, aj) 

Mladý silák Damian 
Golier z  Klubu Strong 
Ma n B á novc e  nad 
Bebravou sa 6. mája 
zúčastnil Majstrovstiev 
Európy  v  silovom troj-
boji v  Plzni. Pretekal 

v  kategórii dorastenci 
do  83 kg. Obsadil štvrté 
miesto s výkonom 587,5 kg, 
v disciplíne tlak na lavičke 
z v íťazi l  s   v ýkonom 
167,5 kg  a  utvoril nový 
slovenský rekord.  (r)

S Matúšom Laššom pred novým ročníkom Bánovskej tenisovej ligy
Starší a skúsení hráči končia a nemá ich kto nahradiť

Víťaznú šnúru Mareka 
Lišku prerušil v  roku 2016 
Žemlička, no ten sa rovnako 
v  novom ročníku 2018 
na kurtoch nepredstaví. O to 
väčšiu motiváciu bude mať 
minuloročná dvojka Marián 
Farkaš, alebo minuloročná 
trojka Dominik Čech. 
Čiernym koňom prvej ligy by 
mohol byť minuloročný víťaz 
druhej ligy Milan Košík. 
Z prvej ligy sa odhlásil Tibor 
Zita, naopak do  tenisového 
kolotoča sa vracia po  ročnej 
pauze, zavinenej zranením, 
Peter Kmeť. Zaujímavé 
a  určite vyšperkované to 
bude aj v druhej lige, kde by 
sa o  titul mal pobiť Kováč 
s  Revellom. „Na  rakete” 
s  organizátorom Bánovskej 
tenisovej ligy Matúšom 
Laššom:
 Po odchode Mareka Lišku 
si sa stal hlavným a  jediným 

organizátorom... Veríš, 
že sa ti podarí zastrešiť aj 
prácu Mareka z  predošlých 
ročníkov?

Marek opustil našu ligu 
z dôvodu časovej vyťaženosti 
– chodí do  práce, po  práci 
takmer denne strávi na kurte 
4-5 hodín trénovaním malých 
tenisových nádejí, popri 
tom si dokončuje externe 
trénerskú licenciu tretieho 
stupňa a  v  neposlednom 
rade má svoju rodinu. Marek 
pomáhal s  technickými 
vecami – obstaranie loptičiek 
pre hráčov na  celú sezónu, 
trofejí pre víťazov, konzulto-
vali sme spolu hrací systém. 
Ako tréner i hráč prispel svo-
jimi skúsenosťami z  oblasti 
tenisu. S bánovskou ligou sa 
nelúči úplne, jeho podporu 
využijeme aj túto sezónu, 
ale ako hráč sa už, bohužiaľ, 
nepredstaví. 

 Ako si spokojný s  jednot-
livými ročníkmi BNTL a ich 
úrovňou?

Keď sa obzriem späť, 
tento rok začíname po  päť-
ročnej odmlke tenisovej 
súťaže v  meste už ôsmy 
ročník novodobej Bánovskej 
tenisovej ligy pod našou 
záštitou. Je to celkom 
úspech. S  ročníkmi som 
v podstate spokojný, zápasy 
svoju kvalitu a  úroveň 
určite mali, hlavne v  prvej 
lige. Za  ten čas sa v  lige 
vystriedalo asi 50 až 60 
hráčov. Od  roku 2014 sme 
dokonca otvorili druhú 
BNTL. Mrzí ma to, že starší 
a skúsení končia a nemá ich 
kto nahradiť, chýba nám 
stredná generácia hráčov. 
Ono to môže na oko vypadať 
naozaj tak, že sme uzavretá 
skupina tenistov a posledné 
dva – tri roky hrajú v pod-
state tí istí, ale faktom je, 
že naozaj nie je odkiaľ brať 
nových hráčov. Neviem, či 
sa nás tu v  meste boja, že 
aký “svetový tenis” v  ligách 
hráme, alebo je to len ostych 
sa prihlásiť a zmerať si teni-
sový um s ostatnými. Viem 
minimálne o ďalších troch - 
štyroch hráčoch, ktorí tenis 
aktívne hrávajú, ale do  líg 
sa prihlásiť nechcú. To je asi 
jediným smutným faktom 
Bánovskej tenisovej ligy.

 Nebude po  odchode 
Mareka Lišku v  prvej 
lige chýbať taká výrazná 
osobnosť ako bol on a koho 
tipuješ na  zisk titulu ako 
v prvej, tak aj v druhej lige?

Marek bol samozrejme 
najvýraznejšia osobnosť 
ligy, nie nadarmo bol jej 
šesťnásobným víťazom. 
Po jeho odchode bude tento 
rok liga otvorenejšia a bude 
to šanca pre ďalších, ktorí 
ešte nevyhrali. Tipujem, 
že o  víťazstvo sa pobije 
Marián Farkaš s  Milanom 
Košíkom, víťazom minu-
lého ročníka druhej BNTL. 
De facto títo dvaja proti 
sebe nastúpia hneď v prvom 
kole. Plánom bolo, že 
budú hrať proti sebe víťazi 
oboch líg, no keďže Marek 
už hrať nebude, tak proti 
Milanovi nastúpi Marián. 
Do boja o víťazstvo sa môžu 
samozrejme pridať ďalší, 
uvidíme, čo nám ukáže 
priebeh súťaže. Nepríjemný 
pre každého bude Peter 
Kmeťo, Igor Stránsky je 
jediným ľavákom v  prvej 
lige, Ľubo Matej je jedným 
z  najskúsenejších hráčov 
ligy. Ako Milan Košík tak aj 
Dominik Čech poctivo tré-
nujú s  osobným trénerom, 
ktorý ich určite dobre 
na súťaž pripraví. V druhej 
lige môj tip padne, ak bude 

ruka zdravotne v poriadku, 
na  Claudia Revella, prí-
padne na  Jožka Kováča 
alebo Rasťa Kasalu, ktorí sa 
umiestnili na stupni víťazov 
minulého ročníka.
 Za posledné sezóny BNTL 
prišla o top hráčov na čele so 
Žemličkom, Halmom, Treti-
nárom. Teraz ich nasleduje 
aj Liška. Nie je to novodobý 
syndróm BNTL?

Syndrómom by som to 
nenazval, je to v niektorých 
prípadoch vynútený koniec, 
v niektorých prípadoch iné 
osobné dôvody. Žemlička sa 
presťahoval naspäť domov 
na  Oravu, René Halmo 
skončil s tenisom pre prob-
lémy s kolenom, Braňo Tre-
tinár sa vrátil k futbalu ako 
aktívny hráč aj tréner detí, 
Marekove dôvody som už 
uviedol. Ako som spomenul 
vyššie, problémom je, že 
neprichádzajú noví hráči. 
Na  tom bude stáť a  padať 
budúcnosť BNTL ako takej.
 Chodia účastníci BNTL 
aj na  amatérske turnaje 
v Trenčianskom kraji?

 Čo ja viem, tak Marek 
hrával amatérsku Horno-
nitriansku tenisovú ligu 
a Ľubo Matej chodil hrávať 
štvorhry do Topoľčian. My, 
ostatní žiadne iné turnaje 
okrem Bánovskej tenisovej 
ligy nehrávame.

 Neuvažoval si ako organi-
zátor spestriť sezónu víken-
dovým turnajom, kde by bol 
mix hráčov z prvej a druhej 
ligy, ale aj amatérov mimo 
BNTL?

Tento turnaj sa 
konal posledné tri roky 
s  výnimkou toho posled-
ného ročníka. Je to pre 
nás vždy príjemným spes-
trením sa spoločne stretnúť, 
zahrať si, porozprávať sa pri 
guláši a pivku. Pevne verím, 
že tento rok sa nám turnaj 
podarí opäť zorganizovať.
 V neposlednom rade ako 
vidíš svoje šance v prvej lige 
a  aké si dávaš ciele v  tejto 
sezóne?

Popravde moc som prí-
prave nedal, uvidíme ako 
to pôjde zápas od  zápasu. 
Samozrejme, chcem vyhrať 
čo najviac zápasov, ale pre 
mňa je to o  niečom inom, 
nielen o  výsledku. Chcem 
mať radosť z  hry, byť so 
svojou hrou spokojný a tešiť 
sa z  každého podareného 
„špeciálneho úderu“, ktorý 
vidím u svetových tenistov. 
Rád na  kurte vymýšľam 
a skúšam rôzne údery. Nie-
kedy je to viac na škodu ako 
na úžitok, ale ako hovorím, 
ja sa tenisom chcem baviť 
a nie sa hnať za víťazstvami. 
Dúfam, že posledný 
neskončím.  (aj)

V  Bánovciach nad Bebravou 
už čoskoro vypukne tenisová 

sezóna. Po dlhých rokoch sa 
na kurte nepredstaví legenda 
bánovského tenisu Marek Liška, 
ktorý si minimálne na rok dáva 
pauzu. V posledných siedmich sezónach práve 
on vyhral neuveriteľných šesť ročníkov, aj 
preto nie je pochýb, že ide o legendu tejto ligy! 
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 Spoločnosť FGV SLOVAKIA v  Bánovciach nad 
Bebravou ponúka prácu na TPP - 2. zmenná prevádzka, 
pozícia operátor výroby, nástupný plat 530,00 € + 80,00 € 
variabilná zložka, nástup možný ihneď. Tel. 038/762 6106, 
email: personale @fgv.sk

INZERCIA

 

 

Spoločnosť Eurostyle Systems Bánovce s.r.o  so sídlom 
Partizánska 73,  Bánovce nad Bebravou zaoberajúca sa výrobou 
plastových výliskov pre automobilový priemysel hľadá ľudí na pozíciu: 
OPERÁTOR VÝROBY s termínom nástupu IHNEĎ. 

Náplň práce: 

 Odoberanie, montáž, kontrola a balenie plastových výliskov 

Platové podmienky: 

 580 € + 87 € variabilná zložka + príplatky a bonusy;  
 po 3 mesiacoch 600 € + 90 € variabilná zložka + príplatky 

a bonusy 

Požiadavky na zamestnanca: 

 Farbocit 
 Práca na 3 zmeny 
 Manuálna zručnosť - prax vo výrobnej spoločnosti je výhodou 
 Flexibilita, spoľahlivosť, schopnosť pracovať v tíme 

Zamestnanecké výhody / benefity: 

 Ročný bonus až do výšky 100% mzdy 
 Mimoriadne odmeny za prácu nadčas 
 Bonus za odporučenie nového zamestnanca, za odpracované roky 
 Dochádzkový príspevok 
 Príspevok pri narodení dieťaťa zamestnanca, svadby 

zamestnanca a iné  

V prípade záujmu posielajte svoje životopisy na e-mail: 

silvia.urbanova@eurostyle-systems.com 

Tel. kontakt: 0901 717 759 

 

Hasičská mládež v Biskupiciach
Svoju rýchlosť a  zruč-

nosť pri práci s  hasičskou 
technikou preukázalo 19. 
mája na  futbalovom ihrisku 
v  Biskupiciach 24 súťažných 
družstiev chlapcov a  dievčat 
do 16 rokov v súťaži O pohár 
primátora mesta Bánovce nad 
Bebravou. 

Súťažiacich i  hostí pri-
vítali predseda občianskeho 
výboru v Biskupiciach Milan 
Igaz a  primátor Marián 
Chovanec. Ako býva zvykom 
na  pohárových súťažiach, 
bežalo sa iba v  disciplíne 
vodný útok na terče vzdialené 
40 metrov. Osemčlenné 
kolektívy okrem spájania 

a  rozťahovania hadíc museli 
spájať i  prívodné - sacie 
vedenie. V  kategórii dievčat 
tretie miesto získala Rado-
šina, druhé boli Podlužany 
a  prvé miesto i  putovný 
pohár si odniesli hasičky 
z Libichavy, ktoré mali aj naj-
rýchlejšiu „prudárku“ - terč 
zostrekla za  17,99 sekundy. 
V  kategórii chlapcov bronz 
získal Uhrovec, striebro 
Podlužany a zlato s putovným 
pohárom si odniesli Zlatníky. 
Najrýchlejší „prudár“ bol 
z  Podlužian s  časom 17,31 
sekundy. Päťčlenné družstvá 
mali súťaž zjednodušenú o to, 
že mali prívodné vedenie 

pred vodným útokom 
spojené. V  kategórii dievčat 
tretie miesto obsadila Žitná 
- Radiša, druhé boli Rybany 
a prvá Libichava s časom 15,14 
sekundy. U chlapcov si tretie 
miesto vysúťažila Radošina, 
druhé Žitná - Radiša a  prvé 
s  časom 14,73 sekundy Zlat-
níky. Mládež okrem svojej 
rýchlosti preukázala i  šikov-
nosť pri práci s  motorovými 
čerpadlami a  technickými 
prostriedkami, ktoré sa 
používajú i  pri reálnych 
hasičských zásahoch. Čo je 
výborným základom, ako 
sa stať dobrovoľným či pro�  
hasičom.  (vd)

Letné tábory
 KST Bánovce nad 

Bebravou organizuje 
jubilejný 30. letný tábor 
od  8. do  15. júla na  chate 
Javorinka pri jazere 
Dubník v  Starej Turej. 
Vedúcim detského letného 
tábora je Marián Chovanec 
(0905 910 068), prihlášky si 
môžete vyzdvihnúť na sek-
retariáte primátora.
 CVČ organizuje 

okrem prímestského let-
ného tábora aj pobytový 
tábor v  termíne od  23. 

do  29. júla v  Penzióne 
Kerametal. Prihlášky 
osobne v CVČ. 
 Združenie kresťan-

ských spoločenstiev mlá-
deže - Oblastné centrum 
Bánovce nad Bebravou 
organizuje od  13. do  19. 
augusta tábor Peckoland 
pri Beckove. Všetky 
potrebné informácie zís-
kate na www.revolutionbn.
webnode.sk alebo na  čísle 
0907 500 590 u Petra Krá-
lika, vedúceho tábora.

ZŠ Partizánska víťazom 
družstiev v atletike v okrese

Začiatkom mája sa 
v areáloch základných škôl 
Partizánska a Komenského 
uskutočnilo okresné kolo 
v  atletike žiačok a  žiakov. 
Súťažilo sa v  technických 
a v bežeckých disciplínach. 
Náročná a  svedomitá 
príprava a  skvelé výkony 
svedčia o  umiestneniach 
našich atlétov v  jednotli-
vých disciplínach. Výsledky 
ZŠ Partizánska: Beh 
na  60 m 1. miesto Chiara 
Aujeská, 2. miesto Adrián 
Kováčik, 3. miesto Nicolas 

Laššo, 3. miesto Michaela 
Mokryšová, beh na 300 m - 
1. miesto Diana Cichovská, 
3.miesto Emma Slováková, 
beh na  800 m - 1. miesto 
Sofia Anna Škerdová, 
štafeta 4x60 m - 1. miesto 
dievčatá (Aujeská, Slová-
ková, Škerdová, Káčerová), 
1. miesto chlapci (Zemeš, 
Laššo, Bartek, Sluka), skok 
do diaľky - 1. miesto Chiara 
Aujeská, 1. miesto Simon 
Zemeš, 3. miesto Adrián 
Kováčik, skok do výšky - 1. 
miesto Alexandra Káčerová, 

2. miesto Lea Molnárová, 
2. miesto Simon Zemeš, 3. 
miesto Matúš Obst, hod 
kriketovou loptičkou - 2. 
miesto Karin Krížová, 3. 
miesto Slávka Kobulnická, 
3. miesto Lukáš Rumler, 
vrh guľou - 2. miesto Matúš 
Obst. Okrem uvedených 
výsledkov nás teší aj ďalšie 
ocenenie - Atlétkou roka 
sa stala talentovaná Chiara 
Aujeská. Naše dievčatá 
a chlapci sa po sčítaní bodov 
stali absolútnymi víťazmi 
v súťažiach družstiev.  (zš)

Futbal
starších 
žiačok

Na  pôde ZŠ Ener-
getikov v  Prievidzi sa 
10. mája uskutočnilo 
regionálne kolo v malom 
futbale starších žiačok 
z á k l a d n ý c h  š k ô l , 
v ktorom sa stretli víťazi 
okresných kôl. Systémom 
každý s  každým diev-
čatá zo ZŠ Partizánska 
Bánovce nad Bebravou 
zdolali žiačky zo ZŠ Veľká 
Okružná Partizánske 7:0 
a žiačky zo ZŠ Chrenovec 
- Brusno 7:1. Krásnou 
kolektívnou hrou si zaslú-
žene vybojovali víťazstvo 
a aj postup do krajského 
kola 23. mája v Trenčíne. 
Dievčatám srdečne bla-
hoželáme a držíme palce! 
Družstvo starších žiačok 
ZŠ Partizánska: Káčerová 
Alexandra, Cichovská 
Dia na ,  Chromeková 
Bibiána, Kobulnická 
Slávka, Pavlíková Laura, 
Slováková Emma, Molná-
rová Lea, Škerdová So� a 
Anna, Bučková Vanesa, 
Ďurčeková Karin, Chro-
meková Sára. (zš)

Veliteľky päťčlenných družstiev, zľava: Radošina, Uhrovec, Žitná-Radiša, Rybany, Libichava 
s poslancami MsZ Máriou Peťovskou a Milanom Igazom Foto: Zuzana Filová
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IJaV Bánovce nad Bebravou -
- Inštitút jazykov a vzdelávania

Nám. Ľ. Štúra 1796/5A, 
95701 Bánovce nad Bebravou

bnb@ijav.sk, 0903 712 633
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Cvičenie seniorov 
v Centre voľného času

Klub dôchodcov Bánovce 
n. B. cvičí každý utorok 
od 15.00 do 17.00 h v CVČ 
pod vedením odbornej cvi-
čiteľky. Informujte sa v KD 
na Farskej. Klub dôchodcov 
Dolné Ozorovce cvičí každý 
piatok v  CVČ, cvičenie je 
rozdelené na  dve skupiny: 
od 13.00 h – menej náročné 
cviky, od 14.00 h – klasické 
cvičenie. Cvičiť môžu 
od  13.00 h aj zdravotne 
postihnutí seniori. Infor-
mácie v CVČ pred cvičením. 


